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Darłowo, dnia 23 października 2012 roku 
 

BR.0002.9.2012 
 
 
 

Protokół Nr XXIV/2012 
 

z XXIV Sesji (nadzwyczajnej) VI kadencji Rady Gminy Darłowo 
z dnia 23 października 2012 roku 

pod przewodnictwem  
Pana Jarosława Michalskiego – Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo  

  
 

Sesja nadzwyczajna odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Przewodniczący rozpoczął obrady sesji nadzwyczajnej o godzinie 1000, a zakończył                          
o godzinie 1128. 
Na ustawowy stan 15 Radnych w sesji uczestniczyło 14 Radnych, co stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Nieobecny Pan Jan Różycki – Radny Rady Gminy Darłowo 
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu XXIV sesji nadzwyczajnej VI kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 
23 października 2012 roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/  
/Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo  stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu./ 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo  
Pan Radosław Głażewski – Zastępca Wójta Gminy Darłowo  
Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy        
Pani Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy 
Pan Tadeusz Bierniukiewicz – Radny Rady Powiatu Sławieńskiego,  

     Koordynator Samorządowy 
Pani Małgorzata Ejsmont – Radca Prawny 
Pani Ewa Szymczak – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie                                                                                        
Pan Marceli Glaza - Dyrektor Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej w Dąbkach 
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu/   .                             

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 

powołania sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
 

Na Sekretarza obrad powołano Radnego Pana Przemysława Pociechę.  
W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych, głosując jednogłośnie:  
14 głosów za,  
0 głosów przeciw,  
0 głosów wstrzymujących. 
 
Na protokolantkę Pan Przewodniczący powołał Panią Iwonę Kowalską. 
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Ad. 1.2.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 

ustalenia porządku obrad, przy czym przypomniał, że proponowany porządek obrad 
wszyscy Radni otrzymali wraz z zawiadomieniem na dzisiejszą sesję.  

 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad. 

1.1. Stwierdzenie quorum. 
1.2. Ustalenie  porządku obrad.  

2. Rozpatrzenie projektów uchwał: 
2.1.w sprawie podziału Gminy Darłowo na okręgi wyborcze, ustalenie ich granic                     

i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. Druk Nr 1/2012XXIV 
2.2.w sprawie podziału Gminy Darłowo na stałe obwody głosowania, ustalenia ich granic                

i numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. Druk Nr 2/2012XXIV 
2.3.w sprawie stanowiska dotyczącego wniosku mieszkańców Sołectwa Wicie o zmianę 

granic Gminy Darłowo. Druk Nr 3/2012XXIV 
2.4.w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2012 rok. Druk Nr 4/2012XXIV 
2.5.w sprawie zmiany Uchwały Nr III/5/2010 z dnia 29 grudnia 2010 roku w sprawie 

uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2011-2020.  
Druk Nr 5/2012XXIV 

2.6.w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/393/2009 Rady Gminy Darłowo z dnia                         
22 października 2009 roku w sprawie przyjęcia Programu usuwania azbestu oraz 
wyrobów zawierających azbest wraz z inwentaryzacją dla Gminy Darłowo.  
Druk Nr 6/2012XXIV 

2.7.w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów, ustalenia jej rocznej stawki, terminu 
płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo.  
Druk Nr 7/2012XXIV 

2.8.w sprawie ustalenia dziennych stawek opłaty targowej, terminu płatności i sposobu jej 
poboru na terenie Gminy Darłowo. Druk Nr 8/2012XXIV 

2.9.w sprawie ustalenia stawek opłaty uzdrowiskowej, terminu płatności oraz sposobu jej 
poboru na terenie Gminy Darłowo. Druk Nr 9/2012XXIV 

2.10. w sprawie ustalenia stawek opłaty miejscowej, terminu płatności oraz sposobu jej 
poboru na terenie Gminy Darłowo. Druk Nr 10/2012XXIV 

2.11. w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania 
podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2013 roku.  
Druk Nr 11/2012XXIV 

2.12. w sprawie zarządzenia poboru podatków: rolnego i leśnego od osób fizycznych                    
w drodze inkasa i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. Druk Nr 12/2012XXIV 

2.13. w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków 
transportowych. Druk Nr 13/2012XXIV 

2.14. w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości, zwolnień od tego podatku oraz 
poboru w drodze inkasa. Druk Nr 14/2012XXIV 

3. Wolne wnioski. 
4. Zamknięcie obrad.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał, czy ktoś 
chciałby zgłosić zmiany.  

Pan Wiesław Moskwa Radny Rady Gminy Darłowo próbował zgłosić wniosek                      
o naniesienie zmiany w projekcie uchwały w sprawie podziału Gminy Darłowo na okręgi 
wyborcze, ustalenie ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym 
okręgu. Druk Nr 1/2012XXIV  
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poinformował, że                      
w przedmiotowej sprawie należy zabrać głos w dyskusji podczas rozpatrywania 
przedmiotowej uchwały w punkcie 2.1. 

Nikt wobec powyższego nikt nie zgłosił zmian do porządku obrad dzisiejszej sesji. 
W głosowaniu nad przyjęciem porządku obrad wzięło udział 14 Radnych Rady Gminy 
Darłowo, głosując jednogłośnie:  
14 głosów za,  
0 głosów przeciw,  
0 głosów wstrzymujących. 
/Wniosek Wójta Gminy Darłowo w sprawie zwołania sesji w trybie określonym w art. 20 ust. 3 ustawy z dnia             
8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. U. z 2001 r., Nr 142, poz. 1591 z późn. zm.) 
stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/ 
/zaproszenie na XXIV sesję nadzwyczajną wraz z porządkiem obrad stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Ad. 2.  
Rozpatrzenie projektów uchwał. 
 
Ad. 2.1. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podziału Gminy Darłowo na okręgi 
wyborcze, ustalenie ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych                       
w każdym okręgu. Druk Nr 1/2012XXIV 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie podziału Gminy Darłowo na okręgi wyborcze, ustalenie ich 
granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 
protokołu/ 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo oznajmił, że na dzisiejszej sesji w jego 
imieniu głos będzie zabierał Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo, 
ponieważ o godzinie dwunastej odbędzie się uroczyste otwarcie drogi Krupy – Stary Jarosław 
– Sławno, w którym Pan Wójt będzie uczestniczył. Jednocześnie Pan Wójt przypomniał, że 
Radni po zakończeniu obrad sesji są również zaproszeni na owe otwarcie drogi. Pan 
Franciszek Kupracz nadmienił ponadto, że do tych projektów uchwał, które przedłożył nie 
wnosi żadnych autopoprawek.  

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo oznajmił, że projekt 
uchwały został już przedłożony na poszczególnych komisjach. Projekt zakłada piętnaście 
jednomandatowych okręgów wyborczych według załącznika do niniejszej uchwały.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
Pan Wiesław Moskwa Radny Rady Gminy Darłowo zgłosił wniosek o dokonanie 

zmiany w załączniku do projektu uchwały i wyjaśnił, że chodzi o to, żeby miejscowość 
Sulimice została „po staremu” w okręgu wyborczym tam gdzie miejscowość Kowalewice.   

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo oznajmił Panu Jarosławowi 
Michalskiemu Przewodniczącemu Rady Gminy Darłowo, że jeżeli Rada przyjmie wniosek, to 
nastąpi dokonanie zmiany, ale to okaże się w głosowaniu. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod 
głosowanie wniosek Pana Wiesława Moskwy o dokonanie zmiany polegającej na wykreśleniu 
w okręgu wyborczym numer 1 miejscowości Sulimice i dopisaniu w okręgu                                   
nr 4 miejscowości Sulimice.  
W głosowaniu nad przyjęciem zgłoszonego wniosku wzięło udział 14 Radnych Rady 
Gminy Darłowo. w wyniku głosowania   
10 głosami za,  
3 głosami przeciw,  
1 głosie wstrzymującym 



Strona 4 z 19 
 

Rada Gminy Darłowo większością głosów przyjęła wniosek. 
Po przegłosowanej autopoprawce, Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady 

Gminy Darłowo zapytał czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w dyskusji.  
Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo oznajmił, że miejscowości 

Jeżyczki i Jeżyce zostaną rozdzielone, a jest to zdaniem Pana Radnego ciało jednolite                         
i spójne, wobec czego Pan Jerzy Krzyżanowski wyraził swój sprzeciw. Pomimo tego Pan 
Radny oznajmił, że nie prosi Pana Wójta o zmianę tego, chociażby dlatego, iż wie, że pociąga 
to za sobą inne konsekwencje, mianowicie jeżeliby Jeżyczki zostały przy Jeżycach, tak samo 
musiałoby być Rusko przy Domasławicach. Pan Jerzy Krzyżanowski na zakończenie 
wypowiedzi oznajmił, ze jest przeciwny temu, w związku z czym oznajmił, iż będzie 
głosował przeciwko tej uchwale.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Piotrowi Skoczek Radnemu Rady Gminy Darłowo celem przedstawienia opinii Komisji 
Prawa Opieki Społecznej i Zdrowia.  

Radny Pan Piotr Skoczek Zastępca Przewodniczącego Komisji Prawa, Opieki 
Społecznej i Zdrowia poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo wobec braku dalszych 
zgłoszeń w dyskusji zamknął dyskusję. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością głosów: 
11 głosami za,  
1 głosie przeciw, i 
2 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XXIV/194/2012 w sprawie podziału Gminy Darłowo na okręgi 
wyborcze, ustalenie ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych                       
w każdym okręgu. 
/Uchwała Nr XXIV/194/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 2.2. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podziału Gminy Darłowo na stałe obwody 
głosowania, ustalenia ich granic i numerów oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych. Druk Nr 2/2012XXIV 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie podziału Gminy Darłowo na stałe obwody głosowania, 
ustalenia ich granic i numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych stanowi załącznik nr 8 do 
niniejszego protokołu/ 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo oznajmił, że przedmiotowa 
uchwała była przedstawiana na poszczególnych Komisjach Rady Gminy Darłowo i jest ona 
konsekwencją podjętej przed chwilą uchwały. Uchwała dotyczy obwodów głosowania.  

Radny Pan Piotr Skoczek Zastępca Przewodniczącego Komisji Prawa, Opieki 
Społecznej i Zdrowia poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
Pani Małgorzata Ejsmont Radca Prawny oznajmiła, że w poprzedniej uchwale była 

zmiana w okręgu, w związku z tym tutaj w tej uchwale też należałoby uwzględnić przy 
obwodach  tę zmianę.  
 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący  Rady Gminy Darłowo oznajmił, że podobnie 
jak w poprzedniej uchwale trzeba zmienić w obwodach to, żeby miejscowości Sulimice                     
z obwodu numer 1 znalazła się w obwodzie głosowania numer 4 tam gdzie są Kowalewice.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał swój wniosek 
pod głosowanie. 
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W głosowaniu nad przyjęciem zgłoszonego wniosku wzięło udział 14 Radnych Rady 
Gminy Darłowo. w wyniku głosowania   
13 głosami za,  
0 głosami przeciw,  
1 głosie wstrzymującym 
Rada Gminy Darłowo większością głosów przyjęła wniosek. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo wobec braku dalszych 
zgłoszeń w dyskusji zamknął dyskusję i przystąpił do głosowania nad podjęciem uchwały                 
z wniesionymi zmianami.  
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością głosów: 
13 głosami za,  
0 głosach przeciw, i 
1 głosie wstrzymującym 
podjęła uchwałę Nr XXIV/195/2012 w sprawie podziału Gminy Darłowo na stałe 
obwody głosowania, ustalenia ich granic i numerów oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych. 
/Uchwała Nr XXIV/195/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 2.3. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego wniosku 
mieszkańców Sołectwa Wicie o zmianę granic Gminy Darłowo. Druk Nr 3/2012XXIV 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie stanowiska dotyczącego wniosku mieszkańców Sołectwa 
Wicie o zmianę granic Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu/ 
 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący  Rady Gminy Darłowo przedstawił projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem i oznajmił, że jest wnioskodawca przedmiotowego projektu 
uchwały, ponieważ otrzymał wniosek mieszkańców Sołectwa Wicie o zmianę granic Gminy, 
w związku z czym przygotował projekt uchwały.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie: 
0 głosami za,  
14 głosami przeciw, i 
0 głosami wstrzymującymi 
nie podjęła uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego wniosku mieszkańców Sołectwa 
Wicie o zmianę granic Gminy Darłowo. 
 
Ad. 2.4. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2012 
rok. Druk Nr 4/2012XXIV 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2012 rok stanowi 
załącznik nr 11 do niniejszego protokołu/ 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo oznajmił, ze projekt tej 
uchwały również był przedstawiany na komisjach a szczegóły zmian znajdują się                             
w uzasadnieniu. Zmniejsza się wydatki o kwotę 256.000,00 zł z działu na drogi, z działu 
administracja publiczna, z działu działalność usługowa i działu gospodarka komunalna              
i ochrona środowiska. Zwiększa się wydatki w kwocie 256.000,00 zł na energię uliczną                 
w miejscowościach uzdrowiskowych, kanalizację przesył Wicie-Domasławice, projektu na 
kanalizację Gminy Darłowo, gazyfikacja Gminy – opracowanie dokumentacji  projektowej 
„Siec gazowa”, konserwację cieku wodnego na terenie uzdrowiska oraz kosztu związane                  
z  funkcjonowaniem oczyszczalni ścieków. 



Strona 6 z 19 
 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna.  

Radny Pan Józef Szymacha Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej poinformował, 
że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

Radny Pan Piotr Skoczek Zastępca Przewodniczącego Komisji Prawa, Opieki 
Społecznej i Zdrowia poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna.  

Radny Pan Łukasz Staniszewski Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie: 
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymującym 
podjęła uchwałę Nr XXIV/196/2012 w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 
2012 rok. 
/Uchwała Nr XXIV/196/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 2.5. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/5/2010 z dnia 29 
grudnia 2010 roku w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2011-2020.  Druk Nr 5/2012XXIV 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany uchwały Nr III/5/2010 z dnia 29 grudnia 2010 roku w 
sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2011-2020 stanowi załącznik nr 
13 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo prosił o spokój na 
sesji, gdyż na sali było zbyt głośno. 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo oznajmił, że projekt 
uchwały druk numer 5 jest konsekwencją uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2012 rok, 
szczegóły były przedstawiane na komisjach i prosił Radę o podjęcie uchwały.  

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna.  

Radny Pan Józef Szymacha Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej poinformował, 
że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

Radny Pan Piotr Skoczek Zastępca Przewodniczącego Komisji Prawa, Opieki 
Społecznej i Zdrowia poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna.  

Radny Pan Łukasz Staniszewski Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie: 
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymującym 
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podjęła uchwałę Nr XXIV/197/2012 w sprawie zmiany uchwały Nr III/5/2010 z dnia 29 
grudnia 2010 roku w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2011-2020. 
/Uchwała Nr XXIV/197/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 2.6. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/393/2009 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 22 października 2009 roku w sprawie przyjęcia programu 
usuwania azbestu oraz wyrobów zawierających azbest wraz z inwentaryzacją dla Gminy 
Darłowo.  Druk Nr 6/2012XXIV 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/393/2009 Rady Gminy Darłowo 
z dnia 22 października 2009 roku w sprawie przyjęcia programu usuwania azbestu oraz wyrobów zawierających 
azbest wraz z inwentaryzacją dla Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/ 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo oznajmił, że projekt 
uchwały był również przedstawiany na poszczególnych komisjach Rady, a dotyczy określenia 
dokładnej ilości zebranego azbestu zgodnie z umową, która Gmina podpisała z Funduszem 
Ochrony Środowiska. Ponieważ dane muszą być te same, jak w umowie, dlatego jest 
przedstawiony ten projekt uchwały.  

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna.  

Radny Pan Piotr Skoczek Zastępca Przewodniczącego Komisji Prawa, Opieki 
Społecznej i Zdrowia poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna.  
 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie: 
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymującym 
podjęła uchwałę Nr XXIV/198/2012 w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/393/2009 
Rady Gminy Darłowo z dnia 22 października 2009 roku w sprawie przyjęcia programu 
usuwania azbestu oraz wyrobów zawierających azbest wraz z inwentaryzacją dla Gminy 
Darłowo. 
/Uchwała Nr XXIV/198/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 2.7. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów, 
ustalenia jej rocznej stawki, terminu płatności oraz sposobu jej poboru na terenie 
Gminy Darłowo.  Druk Nr 7/2012XXIV 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów, ustalenia jej 
rocznej stawki, terminu płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 17 do 
niniejszego protokołu/ 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo oznajmił, że opłatę od 
posiadanie psów Rada wprowadziła rok temu, także przedstawił projekt uchwały 
przedstawiający tę opłatę na rok kolejny. Stawka roczna opłaty od posiadania psów ustalona 
jest w wysokości:10,00 zł od jednego psa, 40,00 zł od drugiego psa i 100,00 zł od trzeciego                
i każdego kolejnego.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przypomniał, że 
wczoraj na komisjach był ten projekt szczegółowo omawiany, ale otworzył dyskusję.  

W dyskusji głos zabrali: 
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Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo zadał pytanie jak ten projekt 
uchwały ma się do rolników, ponieważ tu nie jest nigdzie o tym wspomniane.  

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo odpowiedział, że rolnicy 
byli zwolnieni od pierwszych psów. Ogólnie w ustawie o podatkach i opłatach lokalnych jest 
tak zapisane. 

Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo zapytał dlaczego niema tego 
zapisanego w uchwale. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo wobec braku dalszych 
głosów w dyskusji zamknął dyskusję. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie: 
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XXIV/199/2012 w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania 
psów, ustalenia jej rocznej stawki, terminu płatności oraz sposobu jej poboru na terenie 
Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr XXIV/199/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 2.8. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia dziennych stawek opłaty targowej, 
terminu płatności i sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo.  Druk Nr 8/2012XXIV 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie ustalenia dziennych stawek opłaty targowej, terminy 
płatności i sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu/ 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo oznajmił, że projekt był 
również szczegółowo analizowany przez komisje i przedstawia go w wersji przedłożonej do 
podjęcia.   
 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie: 
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymującym 
podjęła uchwałę Nr XXIV/200/2012 w sprawie ustalenia dziennych stawek opłaty 
targowej, terminu płatności i sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo.   
/Uchwała Nr XXIV/200/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 2.9. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty uzdrowiskowej, 
terminu płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo.  Druk Nr 9/2012XXIV 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie ustalenia stawki opłaty uzdrowiskowej, terminu płatności 
oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu/ 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo oznajmił, że projekt 
uchwały również był przedstawiony komisjom. Ustala się stawki opłaty uzdrowiskowej                   
w wysokości: 3,00 zł za każdy dzień pobytu dla dzieci od 4 do  7 lat, 2,00 zł za każdy dzień 
pobytu dla osób niepełnosprawnych, 4,20 zł za każdy dzień pobytu dla osób powyżej 7 lat. 
Projektu uchwały ustala także wynagrodzenie dla inkasentów z 10 % w ubiegłym roku na 7 % 
w przyszłym. 
 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przypomniał, że 
projekt uchwały był omawiany na komisjach i otworzył dyskusję. 

W dyskusji głos zabrali: 
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Pan Józef Szymacha Radny Rady Gminy Darłowo oznajmił, że po burzliwych 
wczorajszych dyskusjach jednak wydaje się mu ta stawka za wysoka, ponieważ tutaj chodzi               
o turystów i o ściągalność tej opłaty. Jednak zostały poczynione inwestycje, których może nie 
widać i turyści tego nie zauważają, a w końcu chodzi o poprawę infrastruktury. Pan Radny 
oznajmił, iż myśli, że ta uchwała przejdzie, w związku z czym odbije się to echem                     
w przyszłym roku w inwestycjach. Pan Józef Szymacha oznajmił iż wierzy, że Pan Wójt nie 
zapomni o mieszkańcach przy kolejnych inwestycjach.   

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo oznajmił, że tak jak podczas 
wczorajszych rozmów cały czas podtrzymuje i jest za tym, żeby była stawka jednakowa przy 
jednoczesnym zwolnieniu całkowitym z opłaty osób niepełnosprawnych z oświadczeniami              
o stopniu niepełnosprawności. Pan Radny nadmienił, że co roku są problemy z tym i żale, 
dlatego jest za tym, żeby zwolnić ich całkowicie z tego. Wobec tego Pan radny oznajmił iż 
jest przeciwny.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki oznajmił, że wszyscy są na kolejnym zakręcie     
i „walą” najwyższą z możliwych stawek 4,20 zł i w związku z tym oznajmił, iż życzy 
sukcesów w ściągalności tych stawek.   

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo wobec braku 
kolejnych zgłoszeń w dyskusji zamknął dyskusję. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością głosów: 
5 głosami za, przy 
8 głosach przeciw, i 
1 głosie wstrzymującym 
nie podjęła uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty uzdrowiskowej, terminu 
płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo.   
 
Ad. 2.10. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek opłaty miejscowej, terminu 
płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo.  Druk Nr 10/2012XXIV 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie ustalenia stawek opłaty miejscowej, terminu płatności oraz 
sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu/ 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo oznajmił, że projekt 
uchwały również był przedstawiony komisjom. Ustala się stawki opłaty miejscowej                   
w wysokości: 1,50 zł za każdy dzień pobytu dla dzieci od 4 do  7 lat, 1,10 zł za każdy dzień 
pobytu dla osób niepełnosprawnych, 2,10 zł za każdy dzień pobytu dla osób powyżej 7 lat. 
Projektu uchwały zmiania także wynagrodzenie dla inkasentów. 
 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 

W dyskusji głos zabrali: 
Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo oznajmił, że konsekwentnie 

tutaj jest też za tym, żeby niepełnosprawni byli zwolnieni z tej opłaty.  
Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie oznajmiła, że chciała serdecznie 

poprzeć Radnego Pana Jerzego Krzyżanowskiego, ponieważ jest to po porostu nieludzkie. Na 
przykład w miejscowości Wicie mieszkańcy również są obligowani do pobierania tej opłaty. 
Pani Sołtys oznajmiła, że doskonale wszyscy wiedzą, że w miejscowości Wicie osoba 
niepełnosprawna ryzykuje centralnie życie przy wyjściu na drogę, bo tam są dziury, błoto, 
brak pobocza, jest generalnie ślisko i niebezpiecznie. Pani Małgorzata Żugaj oznajmiła, że 
pobierać opłatę od niepełnosprawnych jaką Gmina narzuca za te warunku jest czymś po 
prostu niedopuszczalnym. Ponadto nie ma żadnego przejścia na plażę przystosowanego, 
chyba, że ktoś wniesie taką osobę. Pani Sołtys zapytała za co zbierać te opłatę.  

Pan Bogusław Strack mieszkaniec Gminy Darłowo przedstawił przykład jak wygląda 
wjazd osoby niepełnosprawnej w miejscowości Wicie. Mówca oznajmił, że wygląda to w ten 
sposób, że otrzymał wiadomość, że wjechał samochód na plażę, na wydmę. Mówca oznajmił, 
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że pojechał to zobaczyć, wiedząc, że nie można tak wjeżdżać, ale pojechał zobaczyć kto to 
tak robi. Okazało się, ze ludzie podjechali w takie miejsce, gdzie mogli tego 
niepełnosprawnego wziąć na koc i na tym kocu znieśli go na plażę. Pan Bogusław Strack 
oznajmił, że za to pobierać opłatę jest jakimś nieporozumieniem.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo wobec braku 
kolejnych zgłoszeń w dyskusji zamknął dyskusję. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością głosów: 
5 głosami za, przy 
6 głosach przeciw, i 
3 głosach wstrzymujących 
nie podjęła uchwały w sprawie ustalenia stawek opłaty miejscowej, terminu płatności 
oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo.   
 
Ad. 2.11. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 
przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo 
w 2013 roku.  Druk Nr 11/2012XXIV 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 
podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2013 roku stanowi załącznik nr 23 do 
niniejszego protokołu/ 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo oznajmił, że projekt 
uchwały dotyczy ustalenia średniej ceny skupu żyta, obliczenia tej ceny. Proponowana jest 
stawka 50,00 zł.  
 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 

W dyskusji głos zabrali: 
Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo zaproponował, aby została stawka na 

poziomie roku ubiegłego.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał. Czy to jest 

formalny wniosek do przegłosowania. 
Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo odpowiedział, że nie, przy czym  

oznajmił, że jest przeciw.  
Pan Mieczysław Wrona Sołtys Sołectwa Nowy Jarosław oznajmił, ze sołtysi siedzą                    

i nie wiedza o co chodzi z tymi projektami, bo i tak ich nie otrzymują. Pan Sołtys oznajmił, że 
zastanawia się po co Sołtysi tu są, skoro i tak nic nie wiedzą. Tak samo o tych okręgach 
wyborczych nie wiedza, kto gdzie należy. Teraz chciałby wiedzieć jaka jest cena tego żyta                
z góry ustalona, bo tutaj to obniżenie tej stawki jest do 50,00 zł.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo oznajmił, że                         
w ubiegłym roku stawka określona przez GUS wynosiła 76,40 zł za kwintal, a w tym roku 
stawka określona przez GUS wynosi 87,30 zł, ale jeszcze nie jest oficjalna. 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo oznajmił, że posiada już 
oficjalny komunikat Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego, który określa cenę skupu                  
w wysokości 75,86 zł.  

Pan Antoni Szynkowski Sołtys Sołectwa Jeżyczki oznajmił, że Sołtysi chcieliby takie 
porównanie ile wynosiły te kwoty w ubiegłym roku i czy w tym roku podwyższa się czy 
zmniejsza się.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy w związku z tym przypomniał, 
że w ubiegłym roku cena kwintala żyta była określona na kwotę 41,50 zł, natomiast na ten 
rok, żeby to niebyło drastyczne jest podniesiona na 50,00 zł. Osiem złotych jest podniesiona 
w stosunku do poprzedniego roku.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo zapytał jak to wygląda w sąsiednich 
gminach? 
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 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo odpowiedział, że                  
z tego, co wie w sąsiednich gminach mają określone stawki maksymalne 76,50 zł jaką ustalili 
w ubiegłym roku. mają maksymalną stawkę jaką można obliczyć do kwintala żyta.  

Pan Mirosław Gałuskiewicz Radny Rady Gminy Darłowo oznajmił, że na dzień 
dzisiejszy Rolmasz w Słupsku płaci 55,60 zł za żyto i oznajmił, że GUS swoje, a życie swoje.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo oznajmił, ze również 
jest rolnikiem i przypomniał, że w ubiegłym roku żaden rolnik nie uzyskał takiej kwoty jaką 
GUS podał. W tym roku ci co pierwsi sprzedawali uzyskali tę kwotę, a nawet wyższą. 
Następnie Pan Przewodniczący zaproponował do tego projektu podejść, ponieważ jeśli znowu 
rada zatrzyma wzrost tego podatku to będzie później źle odbierana, ponieważ będzie za duży 
skok tej kwoty. Pan Przewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo oznajmił, że ma prośbę do 
Pana Wójta tłumacząc, że w tej chwili ta podwyżka, chociaż mówi się o obniżce, dla Pana 
Radnego Jerzego Krzyżanowskiego jest to podwyżka, która wynosi około 20%,                         
w związku z czym zaproponował aby w ramach autopoprawki zmienił to na 15 % co daje 48 
zł. Zdaniem Pana Jerzego Krzyżanowskiego jest to kwota, która, tak jak Pan Przewodniczący 
Rady powiedział, że ta podwyżka musi nastąpić, żeby nie było, że za kilka lat trzeba będzie to 
drastycznie podnieść. Zdaniem Pana Radnego, gdyby Pan Wójt zmienił to na 15 % co dałoby 
48 zł, to byłoby to do przyjęcia.  

Pan Mieczysław Wrona Sołtys Sołectwa Nowy Jarosław oznajmił, że niema co sobie 
tym rąk brudzić.  

Pan Mirosław Gałuszkiewicz Radny Rady Gminy Darłowo oznajmił, że rolnicy coraz 
dalej zaczynają to zboże wozić, więc rolnikom cały czas koszty wzrastają, tak samo transport. 
Więc nie będzie ceny 60 zł, a transport, wiec będzie z tego jeszcze mniej. Pan Radny 
powiedział, że podejrzewa, iż niedługo będą rolnicy do Szczecina wozić do portu, żeby zboże 
sprzedać Niemcom.  

  Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo oznajmił, że albo Rada podejmie 
uchwałę, albo nie. Przy tym dodał, że jeżeli nie podejmie uchwały to będzie rozpatrywać tę 
sprawę później.   

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo wobec braku 
kolejnych zgłoszeń w dyskusji zamknął dyskusję. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością głosów: 
6 głosami za, przy 
7 głosach przeciw, i 
1 głosie wstrzymującym 
nie podjęła uchwały w sprawie  obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 
podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2013 roku.   
 
Ad. 2.12. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków: rolnego                     
i leśnego od osób fizycznych w drodze inkasa i określenia wysokości wynagrodzenia za 
inkaso.  Druk Nr 12/2012XXIV 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zarządzenia poboru podatków: rolnego i leśnego od osób 
fizycznych w drodze inkasa i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso stanowi załącznik nr 24 do 
niniejszego protokołu/ 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo oznajmił, że w tym 
projekcie uchwały zmienia się tylko stawka wynagrodzenia w drodze inkasa na 7 %. 
 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 

W dyskusji głos zabrali: 
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Pan Mirosław Gałuszkiewicz Radny Rady Gminy Darłowo oznajmił, że inkasenci 
dostana 7% a było 10 %. Zdaniem Pana Mirosława Gałuszkiewicz to też jest nie w porządku, 
ponieważ niekiedy sołtys musi siedzieć po kilka dni od rana do wieczora i uzbierać te podatki.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał, czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać głos w dyskusji.  

Pan Mieczysław Wrona Sołtys Sołectwa Nowy Jarosław oznajmił, że w Gminie myśli 
się tylko jak załatwić człowieka, który zwie się Sołtysem, czyli ile mu się da tyle ma wziąć. 
Pan Sołtys oznajmił, że tak nie można, bo ci ludzie w terenie się nasłuchają. Pan Sołtys 
ponadto oznajmił, że mu na tym nie zależy, żeby to zbierać.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo wobec braku 
kolejnych zgłoszeń w dyskusji zamknął dyskusję. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością głosów: 
5 głosami za, przy 
6 głosach przeciw, i 
3 głosach wstrzymujących 
nie podjęła uchwały w sprawie  zarządzenia poboru podatków: rolnego i leśnego od osób 
fizycznych w drodze inkasa i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 
 
Ad. 2.13. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek 
podatku od środków transportowych.  Druk Nr 13/2012XXIV 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zarządzenia poboru podatków: rolnego i leśnego od osób 
fizycznych w drodze inkasa i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso stanowi załącznik nr 25 do 
niniejszego protokołu/ 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo oznajmił, ze projekt 
uchwały został przedstawiony na poszczególnych komisjach i pozostawia go w wersji 
przedłożonej.  
 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością głosów: 
12 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
2 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XXIV/201/2012 w sprawie  określenia wysokości rocznych stawek 
podatku od środków transportowych. 
/Uchwała Nr XXIV/201/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 2.14. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości, 
zwolnień od tego podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa.  Druk Nr 14/2012XXIV 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości, zwolnień od tego 
podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu/ 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo oznajmił, że projekt 
uchwały został przedstawiony poszczególnym komisjom, i że w tym projekcie jest również 
wzrost poszczególnych kwot podatku.  
 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 

W dyskusji głos zabrali: 
Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie zapytała czy może poznać stawki tego 

podatku.  
Pan Radosław Głażeski Zastępca Wójta Gminy Darłowo przeczytał stawki podatków: 
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1) „od gruntów: 
a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób zakwalifikowania w 

ewidencji gruntów i budynków – 0,88 zł od 1 m2 powierzchni, 
b) pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni wodnych – 4,51 zł od 1 ha 

powierzchni,  
c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego 

przez organizacje pożytku publicznego – 0,45 zł od 1 m2 powierzchni; 
2) od budynków lub ich części: 

a) mieszkalnych – 0,73 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 
b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich części 

zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 22,82 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 
c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem 

siewnym – 10,65 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 
d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów                        o 

działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 4,63 zł od 1 m2 
powierzchni użytkowej, 

e) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego 
przez organizacje pożytku publicznego – 7,66 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 

f) budynków letniskowych (budynków rekreacji indywidualnej) – 7,66 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej 
rocznie. 

3) od budowli – 2% ich wartości.” 
Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo oznajmił ponadto, że pobór 

podatku od osób fizycznych następuje w drodze inkasa przez inkasentów, a inkasent będzie 
otrzymywał wynagrodzenie w wysokości 7 % od zainkasowanych kwot.  

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie oznajmiła, iż uważa, że w ubiegłym 
roku podatki za prowadzenie działalności gospodarczej były wysokie. Pani Sołtys oznajmiła 
ponadto, iż mówi te słowa mając na względzie wioskę i jej mieszkańców. Mówczyni 
nadmieniła, że sezon wakacyjny i możliwość zarobkowa trwa dwa miesiące, a za każdy metr 
kwadratowy trzeba płacić 20 złotych. Pani Małgorzata Żugaj oznajmiła, że w tym roku sezon 
był nieudanym sezonem. Mówczyni nadmieniła ponadto, iż szacuje, że jeszcze dwa, trzy lata 
ludzie będą się zmagać z kryzysem. Ten rok był rokiem kryzysowym, w związku z tym 
Mówczyni oznajmiła, że dwa miesiące na zarobienie od jednego metra kwadratowego 20 zł,            
a w przyszłym roku 22 zł pogrąży ludzi jeszcze bardziej. Pani Sołtys powiedziała, że odbije 
się to tylko w taki sposób, że będą pisać i pisać o umorzenie podatków, bo nie będą w stanie 
tego uczynić fizycznie. Ci ludzie będą w stanie zapłacić trzecią, czwartą ratę po sezonie, 
natomiast pierwsza i druga rata nie spłynie. Mówczyni wyjaśniła, że te raty za pierwszy                    
i drugi kwartał nie spłyną z tego względu, ponieważ miedzy innymi ci ludzie są na kredytach. 
W związku z tym Pani Małgorzata Żugaj oznajmiła, że ta rata nie wpłynie chociażby nawet 
była stawka jaka była. Pani Sołtys pytała: „Bo skąd?”, „Jak zapłacą?”. Mówczyni dodała, że 
windykacja będzie działała do granic czerwoności, a ludzie po prostu nie mają pieniędzy                      
i generalnie są już na kolanach, turystyka również. Pani Sołtys stwierdziła, że w takim okresie 
paradoksalnie należy pomóc, żeby jakoś przetrwać. Pani Małgorzata Żugaj wyjaśniła, że 
chodzi o to, aby wyciągnąć rękę do inwestorów, aby przetrwali.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo wobec braku 
kolejnych zgłoszeń w dyskusji zamknął dyskusję. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością głosów: 
0 głosami za, przy 
7 głosach przeciw, i 
7 głosach wstrzymujących 
nie podjęła uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości, zwolnień od 
tego podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa.   
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Ad. 3.  
Wolne wnioski i zapytania. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo oznajmił, że w dniu 
dzisiejszym na godzinę przed sesją odbyła się Komisja Organizacyjno-Programowa,                      
w związku z czym ogłosił, że kolejna sesja Rady Gminy Darłowo zwołana jest na 12 
listopada 2012 roku, w poniedziałek na godzinę 1000.  Pan Przewodniczący oznajmił ponadto, 
że dokumenty wszyscy Radni otrzymają z zaproszeniami i porządkiem obrad.  

Ponieważ było głośno na Sali obrad, Pan Przewodniczący prosił o spokój. Następnie 
oznajmił, że ci Sołtysi, którzy otrzymali na poprzednich sesjach projekty uchwał, w których 
chodziło o sprzedaż gruntów, czy o dzierżawę, mają te projekty uchwał i prosił żeby je 
zachowali. Zmiana numerów druków będzie tylko o dwa do tyłu. Pan Przewodniczący 
wyjaśnił ponadto, że jeśli ktoś po prostu nie ma, to w Biurze Rady Panie wydrukują te 
dodatkowe dokumenty dla zainteresowanych.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Pani Wandzie 
Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo.   

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo zwróciła się do Radnych Rady 
Gminy Darłowo by wpłynęła na Pana Wójta w sprawie funkcjonowania świetlicy. Pani Sołtys 
oznajmiła, że mówi z sowim  imieniu oraz w imieniu młodzieży, po czym powiedziała, że to 
jest nonsens, żeby świetlica od godziny 1400 była czynna. Mówczyni uzasadniła, że młodzież 
ze szkół przyjeżdża o godzinie około 1600 – 1700. Świetlica o godzinie 1900 jest już zamknięta, 
w związku z czym młodzież zamiast pograć na przykład w ping-ponga (tenis stołowy) to 
przesiaduje na przystanku. Pani Wanda Hańczaryk powiedziała, że to jest nonsens, żeby 
zatrudniać świetliczankę, która od godziny 1400 do 1700 siedzi bezczynnie, a dopiero od 
godziny 1700 ktoś przyjdzie na świetlicę. Mówczyni dodała, że nie dość iż na świetlice chodzi 
mało dzieci, to ci co chcą chodzić nie mają szans by pograć, bo  świetlice są nieczynne. 
Mówczyni powtórzyła, że jest to nonsens. Ponadto stwierdziła, że w jednym momencie 
podnoszone są opłaty, a z drugiej strony wyrzucane są pieniądze w błoto. Pani Wanda 
Hańczaryk powtórzyła, że świetlica jest od rana wolna, świetliczanka od godziny 1400 siedzi 
bezczynnie, a młodzież o późnych godzinach siedzi na przystanku. Zaczyna się zima, są dwa 
stoły a młodzież nie może grać, ponieważ świetlica jest zamknięta.  

Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo zapytał Radcę Prawnego czy są 
jakieś obwarowania w jakich godzinach ta świetlica ma być czynna, czy to jest zależne od 
środowiska? 

Pan Małgorzata Ejsmont Radca Prawny odpowiedziała, że samorząd ustala.  
Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo w związku z powyższym oznajmił, 

iż uważa, że teraz powinna Rada Sołecka w społeczeństwie się wyrazić w jakich godzinach              
świetlica ma być czynna i ten kto jest zatrudniony.  

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie oznajmiła, że po pierwsze chciała 
zapytać o fundusze sołeckie. Pani Małgorzata Żugaj oznajmiła, że dla niej jest to coś 
niewytłumaczalnego i ponadto nie godzi się z tym, w jaki sposób Gmina zarządza funduszami 
sołeckimi. Pani Sołtys oznajmiła, że dostała pismo, że ma zagospodarować fundusze sołeckie 
za 2012 rok do końca 2012 roku i że od czerwca może już pobierać te fundusze sołeckie. Pani 
Sołtys powiedziała, że rozpoczęli w Sołectwie inwestycje, gdzie gro pieniędzy było z wkładu 
własnego mieszkańców, którzy dają ponadto swój sprzęt i fachowe wykonawstwo. Pani 
Małgorzata Żugaj opowiedziała, że tę inwestycję na podstawie dokumentów, które otrzymała 
podpięła i cała w skowronkach pobiegła do Pana Wójta i Pana Zastępcy Wójta z prośbą                   
o podpisanie jej pozwolenia, by mogła dać zlecenie pewnej Hurtowni Budowlanej                     
w Darłowie. Pani Małgorzata Żugaj opowiedziała, że Pan Zastępca Wójta nie podpisał jej 
tego, ponieważ gmina nie ma pieniędzy. Wobec tego Pani Sołtys wyjęła drugi dokument                    
z prośbą o podpisanie odmowy, że Gmina nie ma pieniędzy i odmawia podpisania tego                     
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z funduszy. Mówczyni oznajmiła przy tym, że generalnie może domniemywać, iż po roku 
2012 nie będzie mogła tego funduszu sołeckiego wykorzystać, bo wyraźnie zostało napisane, 
że ma go wykorzystać do końca 2012 roku, co ma na piśmie. Pani Sołtys oznajmiła, że osoba, 
która o tym decyduje, powinna albo podpisać zgodę albo ewentualnie podpisać odmowę, 
gdyż z taką odmową mogłaby pójść dalej na przykład poskarżyć się do NIK albo do RIO. 
Pani Małgorzata Żugaj powtarzała, że ona rozpoczęła inwestycję, a Pan Zastępca Wójta 
powiedział jej, że nie podpisze ani tego, ani tamtego, a sugeruje żeby napisała wniosek o to, 
że chce, żeby jej te fundusze zostały przyznane. Pani Małgorzata Żugaj powiedziała, że to jest 
po prostu śmieszne, bo jako Sołtys jedzie trzydzieści kilometrów do Urzędu, żeby Pan 
Urzędnik, który ma pensję między innymi za jej podatki, żeby ją po prostu tak odesłał. 
Następnie Pani Małgorzata Żugaj oznajmiła, że przez pięć lat poznawała prawo w związku               
z czym wie, że jest taka ustawa z 2001 roku o jawności informacji publicznej, która wyraźnie 
mówi, że odpowiedź ma być natychmiast, niezwłocznie. Następnie dodała, że ona czeka dwa 
tygodnie, przy czym rok się kończy. Pani Sołtys nie zgadza się z tym i oznajmiła, że nie 
wolno w taki sposób traktować sołtysów, bo sołtys przychodzi do Gminy nie w swoich 
sprawach, ale sprawach Gminy. Mówczyni oznajmiła, że jak się poskarżyła to od razu jej 
lepiej.  

W sprawie Dąbek Pani Małgorzata Żugaj wypowiedziała się, że Rada podejmując 
uchwałę o stawce 4,20 zł opłaty uzdrowiskowej to „zarżnięcie”. Mówczyni wyjaśniła, że 
jeżeli ktoś przyjeżdża ze skierowaniem z NFZ do sanatorium do Dąbek to odpuszcza, bo 
wymyśla choroby, czy pogrzeby lub inne przypadłości życiowe, żeby Dąbki przeleciały. Pani 
Małgorzata Żugaj oznajmiła, że po Polsce krąży niesława, że od tej tu wody są problemy 
żołądkowe. Mówczyni oznajmiła, że Dąbki się nie podniosą. Pani Małgorzata Żugaj 
oznajmiła, że to wszystko jest paradoksalne, że idzie kryzys i wszyscy muszą z tym kryzysem 
walczyć. Jednak podkreśliła, że właśnie teraz ta konkurencja rośnie w siłę, dlatego 
zaproponowała, by zrobić wycieczkę po wsiach nadmorskich, w których niemalże można jeść 
z tych kolorowych podłóg, gdzie są kute lampy wymienione, ławeczki, parkingi, tam są 
perełki. Natomiast oznajmiła, że Dąbki są  naprawdę zaniedbane i brzydkie. Pani Małgorzata 
Żugaj powiedziała, że jeździ bardzo często do Koszalina, a żeby sobie już tymi Dąbkami 
humoru nie psuć, jeździ przez Jeżyce. Mówczyni nie podoba się stawka opłaty 
uzdrowiskowej w wysokości 4,20 zł, uzasadniła, że jest tam dużo miejsc pracy, sporo osób, 
które zapłacą te podatki jeżeli tylko zarobią na to. Pani Małgorzata Żugaj oznajmiła, że jest 
dumna dzisiaj z decyzji Rady Gminy Darłowo, i przyznała, że Radni myślą. Następnie dodała, 
że to nie jest sposób na kryzys, żeby jeszcze złupić.   

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie poruszyła również sprawę odłączenia 
miejscowości Wicie z granic Gminy Darłowo. Przy czym Mówczyni oznajmiła, że ten 
wniosek mieszkańcy zgłosili w lipcu. Pani Sołtys oznajmiła, ze był to efekt rozgoryczenia 
mieszkańców po spotkaniu z Wójtem, który przed sezonem wakacyjnym poproszony był                   
o przedstawienie mieszkańcom inwestycji, które będą w tym roku przeprowadzane                           
w miejscowości Wicie. Pani Sołtys powiedziała, że Pan Wójt oznajmił mieszkańcom, że nie 
ma w tym roku żadnych inwestycji i nie będzie. Wobec czego Pani Sołtys stwierdziła, że 
mieszkańcy zostali niejako postawieni pod ścianę. Pani Sołtys przypominała, że pomysł 
odłączenia wsi Wicie nie jest nowym pomysłem, i oznajmiła, ze posiada nawet artykuł sprzed 
dwóch, lub trzech lat w tej sprawie. Następnie Pani Sołtys uzasadniała, że mieszkańcy chcą 
się odłączyć, nie dlatego, że nie kochają  Władz Gminy i Gminy, bo bardzo kochają. Pani 
Sołtys przypomniała znaczenie słów Divide et impera, które w prawie rzymskim znaczą: 
skłóć i panuj. Pani Sołtys oznajmiła, że to w relacjach Sołectwa z władzami nie funkcjonuje, 
gdyż oni się lubią, zapraszają i odwiedzają. Mówczyni wyjaśniła dalej, że taki wniosek 
mieszkańców nie wynika z tego, że oni nie chcą, bo na przykład im się ludzie nie podobają, 
czy coś w tym rodzaju, lecz mają ogromny, ogromny żal. Dalej wyjaśniła, że ten wniosek jest 
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taką ostatecznością, ponieważ mieszkańcy co roku czują się odpędzani, odgarniani                               
i niezagospodarowani. Mówczyni podejrzewa, że to stąd  padł ten wniosek i na zebraniu 
wiejskim oficjalnie poddała go pod głosowanie, gdzie sto procent mieszkańców poparło ten 
wniosek. Dalej Mówczyni wyjaśniała, że ponieważ jest to bardzo poważna sprawa powołany 
został Komitet Konsultacyjny składający się z trzech panów, którzy mieli przejść od domu do 
domu i porozmawiać z mieszkańcami jakie wnioski widzą za, a jakie przeciw. W skład tego 
Komitetu weszli: Pan Bogdan Strack, Pan Mieczysław Gondek i Pan Tomasz Urbański. Ci 
Panowie mieli zebrać wszystkie „za” i „przeciw”, które na zebraniu miały być wspólnie 
przedyskutowane. Pani Sołtys opowiada, że na zebraniu nie było o czym dyskutować, bo nie 
było ani jednego mieszkańca, który by oponował przeciw temu wnioskowi. Wszyscy 
mieszkańcy zgodnie podpisali się pod tym wnioskiem, że chcą przejść do Gminy Postomino. 
Pani Sołtys mówi, że to jest ogromna porażka. Pani Sołtys zwróciła uwagę, że ten wniosek 
jest również poniekąd oceną jej pracy. Pani Małgorzata Żugaj oznajmiła, że utożsamia się                
z władzami Gminy, przy czym jest najniższym szczeblem w samorządzie Gminy Darłowo, 
dlatego oznajmiła, że jej bezsilność i niemoc wobec tego również jest dla niej porażką. 
Następnie pani Sołtys tłumaczyła, że przejście, zmiana granic nie jest czymś nowym, że cały 
czas granice gmin się przesuwają, nawet zmieniają nazwy i że w tym roku około dwudziestu 
wniosków wpłynęło o samą zmianę granic Gminy, z czego większość z tych wniosków 
zostało uwzględnionych. Pani Sołtys zapytała Radnych Rady Gminy Darłowo dlaczego 
głosowali przeciw odejściu Wicia z Gminy Darłowo? Po czym Pani Małgorzata Żugaj 
oznajmiła, że według słów Pana Wójta, aby nadal w Wiciu mogła być turystyka, Gmina musi 
wydać do 2013 roku około 17,8 mln złotych. Następnie podsumowała, że przecież Gmina nie 
wyda tych pieniędzy do 2013 roku. Pani Małgorzata Żugaj podkreśliła, żeby wziąć pod uwagę 
i mieć na względzie to, iż ludzie bronią swojej egzystencji. Poza tym, że nic tam się nie 
dzieje, że mieszkańcy są niekonkurencyjni, że robią wszystko co mogą, żeby nie wąchać 
smrodów z oczyszczalni, żeby wczasowicze nie wchodzili do jeziora bo można dostać 
uczulenia, że wymyślają co tylko mogą żeby tylko przeżyć. Pani Sołtys mówiła, że jest coraz 
gorzej, że ludzie odbierają postawę władz Gminy, że nic nie chcą te władze zainwestować,             
i ludzie odbierają to niejako, że władze wręcz zagrażają ich egzystencji, ponieważ                       
w większości są w Wiciu „inwestycje życia”, tam nie ma milionerów, a dla tych ludzi oznacza 
to być, albo nie być. Pani Sołtys dalej wyjaśniała, że ten wniosek nie jest skutkiem tego, że 
osoby z władz im się nie podobają, bo tam gdzie chcą być też nie jest tzw. Ameryka, bo tamta 
gmina ma tez swoje problemy z którym się boryka, ale stwierdziła, że nie są one aż takie jak 
tu. Pani Sołtys podkreśliła, że mieszkańcy chcą tak nie wiele, że aż śmiesznie mówić. Pani 
Sołtys mówiła, że nawet takie minimum dla złagodzenia tego konfliktu można byłoby zrobić 
nawet przy takiej dziurze w budżecie, takim deficycie jak w Gminie Darłowo, bo Wicie wcale 
nie chcą być kurortem, lecz wioską w Gminie i utrzymać klimat wiejski jak najdłużej. Pani 
Sołtys oznajmiła przy tym, że potworny bałagan jeśli w zagospodarowaniu przestrzennym też 
zagraża wsi, bo są miejscowością nadmorską a nie kurortem plastikowym, chińskim,                          
z budami, i to jest ich nisza, i dzięki temu wiedzą, że będą funkcjonować na tym obszarze. 
Pani Sołtys powiedziała, że nie może być tak, że Gmina nie wyznaczy przystanku 
autobusowego. Pani Sołtys Sołectwa Wicie podkreśliła, że tyle lat po wojnie jest a Gmina 
tego wyznaczenia przystanku nie zrobiła, ponadto drogi żeby je wyrównać, żeby wczasowicze 
misek olejowych nie pourywali. Mówczyni oznajmiła, że nie są to jakieś stare inwestycje. 
Następnie zapytała, dlaczego Pan Franciszek, gdy przyjedzie do Wicia nie pójdzie do Rady 
Sołeckiej i nie powie, że Gmina nie ma pieniędzy, ale pożyczy na cztery godziny koparkę. 
Poczym Pani Sołtys powiedziała, że dla mieszkańców jest to jednak duża pomoc, bo oni                 
w innym przypadku musieliby wynająć tę koparkę i zapłacić. Pani Małgorzata Żugaj 
oznajmiła, że nie ma w Gminie jakiegokolwiek przejawu dobrej woli, na co jej zdaniem jest 
ciche przyzwolenie. Mówczyni oznajmiła jeszcze, że Sołtysi działają niejako pod presją 
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mieszkańców i wcale nie są dumni z tego i czują się ganiani. Dlatego jeszcze raz powtórzyła 
pytanie dlaczego Radni Rady Gminy Darłowo tak głosowali na dzisiejszej sesji. Stwierdziła, 
że z jednej strony było to urocze, że jednak chcą tę miejscowość Wicie. Następnie oznajmiła, 
że odsuwa myśl od siebie, że policzyli te podatki, że malutka wioska na którą się nie wydaje 
ani grosza, jednak czterysta tysięcy w samych podatkach zostawia. Mówczyni przyrównała tę 
dostarczaną z Wicia kwotę do kwoty funduszu sołeckiego na wszystkie wsie. Pani Małgorzata 
Żugaj oznajmiła, że ma nadzieję, że to nie jest jedyna motywacja, dlaczego radni głosowali 
dzisiaj przeciw, i chce w to wierzyć, gdyż inaczej byłoby to straszne.   

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo nawiązując do wypowiedzi Pani 
Małgorzaty Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie oznajmiła, że bardzo dużo jeździ po województwie 
na przeróżne konferencje turystyczne i powiedziała, żeby nie zwalać sprawy na kryzys, 
ponieważ wiele spraw można zrobić za niedrogie pieniądze. Pani Wanda Hańczaryk 
powtórzyła i podkreśliła, że Gmina Darłowo nie jest biedna. Następnie Mówczyni 
powiedziała, że są Gminy typowo rolnicze i wyglądają dużo ładniej niż Gmina Darłowo. Pani 
Wanda Hańczaryk oznajmiła, że wczoraj była na konferencji w „Zapadłej Dziurze”, gdzie 
błądziła żeby tę miejscowość znaleźć, ale jak dojechała to była olśniona. Pani Wanda 
Hańczaryk oznajmiła, ze jak się wjeżdża od strony Ruska do Darłowa, na łąkach pasą się 
krowy, wiec wiadomo, że jest to Gmina rolnicza. Ale jeśli chodzi o brud i fachowe budowy to 
Mówczyni oznajmiła, że Gmina jest na szarym końcu w województwie 
Zachodniopomorskim. Ponadto dodała, że Gmina Sławno potrafi zrobić dożynki, a Gmina 
Darłowo nawet tego dla ludzi nie potrafi zrobić, bo mamy kryzys. Pani Sołtys zapytała jaki 
mamy kryzys. Powiedziała, że są wiatraki, że rozumie że te nowe nie dają, ale są te z Cisowa 
i Barzowic, które kręcą cały czas, i że wie o tym, bo ma kontakt z właścicielem wiatraków                    
w Cisowie. Ponadto powiedziała, że wpływa czterysta tysięcy podatku i rolniczy podatek też 
tak samo wpływa. Dlatego Pani Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, żeby nie mówić, że jest 
kryzys, bo w innych gminach wiejskich jest dobrobyt, i zdaniem Mówczyni powinno być 
odwrotnie.  

Pan Bogusław Strack mieszkaniec Gminy Darłowo nawiązując do wypowiedzi Pani 
Małgorzaty Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie oznajmił, że nie tylko sami mieszkańcy Wicia 
podpisali się jednoznacznie pod wnioskiem, gdyż podpisało się pod nim bardzo dużo 
inwestorów, którzy od lat widzą, że w miejscowości Wicie nie robi się nic. Następnie Pan 
Bogusław Strack oznajmił, że jeżeli władze mają możliwość, aby sięgnęli do archiwum, gdzie 
są pisma Pana Bogusława Strack z lat 2003, 2004, gdy rozpoczynał inwestycje                                  
w miejscowości Wicie, i wówczas już  na własną rękę wnioskował  do Gminy o naprawę 
nawierzchni dróg, o postawienie dwóch, trzech lamp, żeby było trochę jaśniej, o to, żeby 
zlikwidować kałuże i uruchomić tak zwaną deszczówkę, która nie funkcjonuje, bo Gmina 
rzekomo jeszcze nie ma pompy. Pan Bogusław Strack powiedział, że od 2003 roku wpływają 
systematycznie pisma, a w Wiciu praktycznie się nie zmieniło nic. Następnie Mówca zapytał 
za ile pieniędzy Gmina sprzedała działki w Wiciu, ile pieniędzy Gmina ściągnęła z podatków. 
Mówca podkreślił, że mieszkańcy Wicia nie chcą autostrad, tylko powiedział, że przez tyle 
kadencji Pana Wójta nie zrobiono kompletnie nic, żeby mieszkańcy musieli się wstydzić. Pan 
Bogusław Strack tłumaczył, że wystarczyłoby, aby za pieniądze ze sprzedaży działek zrobić 
kawałek polbruku, czy poprawić jakąś drogę. Pan Bogusław Strack oznajmił, że apelował 
wielokrotnie na piśmie, że te pisma są w Urzędzie. Mówca oznajmił, że kiedy firma 
„Szczygieł” robiła drogę Wczasową i inne drogi, to płyty po prostu były połamane                            
i wnioskodawcy chodziło o to, aby te połamane płyty w ramach gwarancji wymienić na całe, 
żeby ludzie mogli wjechać wózkami, czy rowerami.  Mówca oznajmił, że miejscowość Wicie 
została doprowadzona do ruiny. Następnie oznajmił, że w Gminie jest stanowisko architekta 
Gminnego a następnie prosił, aby się przyjrzeć jaka jest architektura, jaka urbanistyka i jaki 
jest ład w Wiciu. Podkreślił, że brak jest tam linii zabudowy, brak czegokolwiek, i 
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powiedział, że tam jest chaos. Pan Bogusław Strack oznajmił, że mieszkańcy miejscowości 
Wicie są na tyle prężnymi osobami, że robią zebranie, organizują się, zbierają kasę na 
przykład: czy to na ziemię, czy na schody, które zrobili we własnym zakresie. Mówca 
powiedział, że ludzie bardzo dużo robią we własnym zakresie i w końcu mówią: „Dość!” Pan 
Bogusław Strack zapytał” Jak długo mają robić rzeczy, które należą do Gminy? Poza tym 
oznajmił, że na dzień dzisiejszy twierdząc, że Wicie są piątym kołem u wozu w Gminie, gdzie 
nie ma na nic pieniędzy, dziwi się, i uważa, że Rani powinni powiedzieć, że to jest fajnie, że 
Wicie chce odejść, że nie będą mieli problemów. Pan Bogusław Strack wyraził nadzieję, że 
wtedy ktoś się znajdzie, kto przynajmniej raz w roku coś zrobi. Pan Bogusław Strack 
oznajmił, że pan Wójt do Wicia przyjeżdża bardzo często i mówi, że to jest śmieszne. Pan 
Bogusław Strack powiedział, że teksty typu: „Widziały gały, co brały.”  ogóle nie bawią 
mieszkańców, bo są działki, gdzie są tereny naprawdę podmokłe. Pan Bogusław Strack 
przypomniał, że są jego pisma, w których apelował, prosił, mówił, że błagał, żeby dogadać się 
z wydziałem melioracji i jakoś wspólnie udrożnić ten system melioracyjny w miejscowości 
Wicie. Mówca oznajmił, że to pismo pozostało bez odpowiedzi. Przy tym Pan Bogusław 
Strack oznajmił, że posiada pisma, których kopie oznajmił, że są również w Gminie, gdzie 
Zarząd Melioracji trzykrotnie wydał odmowę na sprzedaż i przekwalifikowanie działek na 
działki budowlane. Pan Bogusław Strack oznajmił, że skoro Gmina pomimo tego się 
zdeklarowała i przekwalifikowała te działki, to wzięła również odpowiedzialność na siebie. 
Mówca powiedział, żeby Panowie Radni nie dziwili się, że całe Wicie w stu procentach 
mówi: „Dość!”. Wobec tego Pan Bogusław Strack oznajmił, iż dziwi się, że Rada przyjęła 
takie stanowisko, że nie chce pozbyć się tego Wicia. Pan Bogusław Strack oznajmił, że na 
miejscu Rady pozbyłby się tego Wicia, bo cały czas coś mieszkańcy chcą, cały czas 
przychodzą na sesje. Dlatego też Mówca prosił, aby Państwo Radni wytłumaczyli, co jest ich 
celem, dlaczego tak dzisiaj zagłosowali, żeby Wicie pozostało w granicach Gminy Darłowo i 
jakie mają plany. Mówca prosił o konkretną odpowiedź, przy czym oznajmił, że Pan Wójt 
obiecywał mieszkańcom Wicia promenady, lampy i poprawę dróg. Na zakończenie Pan 
Bogusław Strack oznajmił, że Wicie staje się już żadną konkurencja w porównaniu do innych 
miejscowości, a urbanistyka, do której Gmina doprowadziła to jest masakra.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo oznajmił, że nie konsultował 
swojego stanowiska z Radnymi jeśli chodzi o głosowanie, ale wcześniej rozmawiał z Panią 
Sołtys na ten temat i wtedy powiedział, że jest przeciwny temu, żeby Wicie odłączyło się od 
Gminy. Pan radny oznajmił, że powód jest jeden. Wyjaśnił, że nie rozpatrywał tego problemu 
pod kątem podatków. Pan Jerzy Krzyżanowski oznajmił, że jeździł po Wiciu i tak prawdę 
mówiąc nie bardzo rozumie dlaczego jest taka sytuacja, że Wicie jest zaniedbane,                             
a stwierdził, iż jest zaniedbane. Mówca oznajmił, że jego zdaniem podniósł rękę na „Nie”, 
ponieważ nie wyobraża sobie, żeby miejscowość Wicie została odłączona od Gminy 
Darłowo, gdyż widzi w Wiciu wielki potencjał. Pan Radny tłumaczył, że może patetycznie to 
brzmi, ale stwierdził, że tak jest, następnie powiedział, że Wicie jest faktycznie zaniedbane, 
ale troszeczkę dobrej woli i niedużo pieniędzy żeby to Wicie jakoś tam wyglądało. Pan Jerzy 
Krzyżanowski oznajmił, że Pani Sołtys oprowadzała Radnych po Wiciu i że był faktycznie 
zszokowany takimi sytuacjami, gdzie nie trzeba było bardzo dużo nakładów, bardzo dużo nie 
trzeba było energii ze strony Gminy, żeby poprawić chociażby tę drogę z płyt JUMBO, którą 
szli Radni, i dodał, że ta droga źle się kończy, bo są płyty, płyty i nagle wielka dziura. Pan 
Radny tłumaczył, że jest Radnym dopiero dwa lata, a wcześniej nie interesował się tą sprawą, 
a przez te dwa lata próbuje zrozumieć jaki jest powód, ze te Wicie jest tak zaniedbane i do tej 
pory nie wie tego. Pan Jerzy Krzyżanowski oznajmił, że ma nadzieję, że do tego odłączenia 
nie dojdzie i uważa, ze jest to takie ostrzeżenie dla Gminy, dla Radnych, dla Wójta, że to się 
może źle skończyć. Na zakończenie powtórzył, że ma nadzieję, że do tego rozłączenia nie 
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dojdzie, i że ma nadzieję, że ktoś wreszcie zacznie myśleć pozytywnie jeżeli chodzi o Wicie i 
tego typu miejscowości, w ogóle wszystkich miejscowości.  

Pan Bogusław, mieszkaniec z Wicia podał Państwu Radnym dwa przykłady, które nie 
kosztują praktycznie nic: „Powiedzmy sto złotych”. Mówca oznajmił, że jest Magistrat, parę 
osób, a na Wicu jest syf, że sam jeździ rowerem i papiery zbiera. Pan Bogusław powiedział, 
że dzwonił do Gminy, do GZUP i do Pana Zastępcy, który odpowiadał: „Chętnie, ale Gmina 
nie ma pieniędzy.” Drugą sprawą, którą poruszył Pan Bogusław, są trzy lampy na ulicy 
Słonecznej, gdzie wieczorem – oznajmił mówca – Państwo nie przejdą. Mówca oznajmił, że 
wydzwaniał przez trzy tygodnie w maju, żeby zrobili oświetlenie, bo go nie było. Po jakimś 
czasie jechał rowerem i energetyka tam była, więc zapytał co jest. Mówca usłyszał                           
w odpowiedzi, że przełączenie było i bezpiecznika nie założyli. Mówca podkreślił, że trzy 
tygodnie dzwonił i prosił jak dzieciak, a płaci prawie trzydzieści tysięcy podatku. Na koniec 
powiedział, że to nie kosztowało nic Gminę.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać głos.  

Wobec braku chętnych zamknął punkt trzeci porządku obrad.  
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 4. 

Zakończenie sesji. 
Wobec wyczerpania tematów porządku obrad XXIV Sesji VI kadencji Rady Gminy 

Darłowo – Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął obrady              
o godzinie 1128 w dniu  23 października 2012 roku.  
/Dokładny przebieg sesji znajduje się w stenogramie sesji, który stanowi załącznik nr 28 do niniejszego 
protokołu./ 
Na stenogram sesji składa się jeden plik zapisany na dysku CD oznaczony: VN850144. 
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